
VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,  

nacházíme se za poločasem posledního roku současného 
volebního období a je tedy vhodný čas na společné ohlédnutí zpět, 
avšak i aktuální politická a ekonomická situace se nás společně 
dotýká natolik, že ji nelze pominout. 

Za sebe, a doufám, že i za ostatní zastupitele obce, mohu                                        
s potěšením konstatovat, že se za poslední čtyři roky podařilo 
realizovat většinu plánů z místního programu rozvoje obce. 

Především to bylo dokončení komplexní opravy mateřské školy 
včetně nového způsobu vytápění objektu, dále kompletní 
revitalizace návesního prostoru, tedy největší jednorázová 
investiční akce v porevoluční historii obce. A v neposlední řadě se 
nám podařilo opravit dům čp. 21 na návsi, který již slouží jako nové 
sídlo obecního úřadu a technické zázemí obce. Je zapotřebí zmínit 
též opravu povrchu cesty v Nynkově a několika úseků místních 
komunikací ve Svojšíně.   

Také v přípravě stavebních parcel pro rodinné domy se konečně blížíme k cíli, ukončena byla územní 
řízení pro společnou infrastrukturu a pracuje se na projektu pro stavební povolení. Předpokládám, 
že v nejbližší době již bude zahájeno vytyčování jednotlivých parcel. 

Přes veškeré vynaložené prostředky a věnované lidské úsilí nelze uspokojit ve stejném čase 
každého, kdo požaduje něčeho dalšího opravit, vyasfaltovat a zlepšit „tam u nás“. 

Obec hospodaří s tím, co má každý rok k dispozici nebo co získá ze systému dotací od státu v soutěži 
s ostatními obcemi a městy. Někdy jsme úspěšní, jindy nikoliv, a to je většinou důvodem pro 
odložení akce na pozdější čas, minimálně však o rok. Na jedné straně tedy stojí přání nás všech, 
naproti tomu pak momentální finanční realita. 

Rozsah a objem provedeného v tomto končícím období byl na poměry naší obce značný. O to víc je 
zapotřebí pochválit každého, kdo se podílel na realizaci výše zmíněných a dalších počinů. 

Co se týká současné politické a ekonomické situace, jistě sledujete informační média a víte, v jaké 
situaci se nacházíme. Dynamický nárůst cen pohonných hmot, energií a hlavně stavebních materiálů 
a prací všeho druhu má zásadní dopad i na hospodaření samospráv. Rovněž příjmy z rozpočtového 
určení daní doznají změn. Kraje již nyní avizují snižování objemu prostředků určených na financování 
projektů obcí, nevíme, jaké to bude s energiemi obecně, a to vše se pravděpodobně ve svém 
důsledku projeví i v obecních plánech v dalším období. Jak ale říká lidové přísloví – na všem špatném 
se nakonec projeví i něco dobrého. To nám dává naději, že díky lidskému potenciálu si dokážeme 
poradit i s touto „těžkou“ dobou. Věřím, že každá krize může člověka zase posílit, možná 
připomenout zpětně doby, kdy nebylo dobře, ale lidé to překonávali ochotou si vzájemně pomáhat. 
Vzpomeňme na nedávné povodně a hurikány. Vždy se ukáže, že lidé se najednou dokáží semknout 
a pomoci. Najednou se ono „co za to“ promění v dárcovství a nezištnou pomoc. V době blahobytu 
si lidé zvykli, že mnohé zařídí, udělá a zafinancuje právě obec. Možná si budeme muset opět na tu 
zapomenutou občanskou solidaritu rozpomenout. 

I v dnešní době mnoho z vás přispívá ke kráse a chodu obce, ať již péčí o své domy a nejbližší okolí 
nebo prací v různých místních zájmových uskupeních. Za to bych vám chtěl velmi poděkovat. Bez 
vašeho přičinění by toto vše obec nezvládla. Věřte, že návštěvníci, kteří Svojšínem a našimi osadami 
procházejí nebo projíždějí, si všech pozitiv všímají a vyjadřují se většinou o naší obci pochvalně. 

Přeji vám hezké prázdniny, příjemně strávenou dovolenou a pevné zdraví. 

             Karel Petráň 


